



佛教黃鳳翎中學
Buddhist Wong Fung Ling College

鳳翎號外 2021
Fung Ling Newsletter 2021



地址 Address : 香港銅鑼灣東院道十一號 11 Eastern Hospital Road, Causeway Bay, Hong Kong
電話 Tel : 2577 9485 傳真 Fax : 2881 0148 電郵 e-mail : bwc-mail@bwflc.edu.hk
網頁 Website : http://www.bwflc.edu.hk/

2020 香港中學文憑試成績斐然 人才濟濟 Outstanding Performance in 2020 HKDSE Full of Talented Students in Our School

本校學生於 2020 年香港中學文憑試成績優異，學生整體合格率較上年度上升近 5% 至 84%。
最佳 6 科成績為 1 科 5**、4 科 5 及 1 科 4。(摘錄部份入讀本地大學的學生)
Our students had outstanding performance in 2020 HKDSE and the overall pass rate rose by 5% to 84%, while the best individual result stood at 1 level 5**, 4 level 5s and 1 level 4.(Snap shots of example students)



劉炳豪
香港中文大學 CUHK
工程系 Engineering

洪佳琳
香港中文大學 CUHK
中醫藥系 Chinese Medicine

官子佑
香港大學 HKU
護理系 Nursing

吳琦雯
香港浸會大學 HKBU
理學系 Science

2020 年 6 月 (停課期間) 重點視學報告 (摘錄部份)

「學校能善用既有機制，有系統地統籌和策劃支援學生在家學習及發展的措施和復課後的跟進工作，並適時檢視和調整各項措施，頗具自評精神。」

「學校能積極面對是次停課帶來的挑戰，借此契機引領教師嘗試不同的網上學與教模式，從實踐中累積經驗和提升運用資訊科技教學的信心和能力。」

「停課期間，學校除了繼續因應學生不同的發展需要提供支援外，也逐步推展網上學與教，以保持學生的學習動機。」

「學校與家長保持緊密的聯繫和溝通，能藉此了解學生和家長的需要，從而提升適切的協助。」



個人成就 Students' Achievements



獲 2019 明日之星 - 上游獎學金



「中華文化·香港遊蹤」比賽
個人地標賽 (初中組) 獲冠軍



在 2019 灣仔區傑出青年
選舉中獲選為傑出青年



獲「第二十屆《基本法》及
國民常識 網上問答比賽」季軍及
優異獎 (第四名)



獲香港島校長聯會慶祝
中華人民共和國成立七十周年
繪畫比賽高中組亞軍



在全港佛教中學聯校運動會
獲得 2 冠 1 亞 3 季



在 26 屆公民青少年田徑錦標賽
2019 取獲男子甲組 100 米亞軍



獲九龍倉集團「學校起動」計劃獎學金



獲築動職涯青年創業市集最佳
宣傳隊及傑出領導獎

全人教育顯成就 Learning through Multiple Intelligence

學校積極鼓勵學生參加不同類型的比賽，學生在學術、藝術、音樂、體育及 STEM 等各範疇均取得佳績。(摘錄部份)
Our school actively encourages students to participate in different kinds of competitions, and consistently reap excellent results in all areas like academics, art, music, sports and STEM.(Extract)

學術 Academic



在 71 屆香港學校朗誦節中取獲 2 冠 3 亞 2 季



2019 Harvard Book Prize



STEM



獲田宮科普教育計劃
偉高田宮迷你四驅車香港盃
港澳青年挑戰賽優異獎



榮獲中學新能源電動
車計時挑戰賽 2019
最佳完成時間獎
(季軍) 及最佳團隊
服裝設計獎 (亞軍)



獲 East Jin International Co. Ltd. 2019 EAST JIN CUP
Squared Away Tournament 團隊聯賽冠軍及季軍

POSTAGE
WILL BE
PAID BY
LICENSEE
郵費由持
牌人支付

NO POSTAGE
STAMP
NECESSARY IF
POSTED IN
HONG KONG
如在本港投寄
毋須貼上郵票

WCH.S46

BUSINESS REPLY SERVICE LICENCE NO.
商業回郵牌號 : 7992

Buddhist Wong Fung Ling College
11 Eastern Hospital Road
Causeway Bay, Hong Kong

香港
銅鑼灣
東院道十一號
佛教黃鳳翎中學

鳳翎精神 Fung Ling Spirit

學校積極推廣「鳳翎精神」：自律守規、樂於學習、關愛有禮及熱心服務，以欣賞及鼓勵的方法，推行多項計劃及活動，讓學生發揮所長，肯定所學。

Our school has been actively promoting Fung Ling Spirit: be self-disciplined and rule-abiding, eager to learn, caring and polite as well as ready for service. We have implemented various plans and activities with appreciation and encouragement to help students develop their talents and apply what they have learnt.



多元活動放異彩 Whole-person Education

學校以實踐全人教育為目標，透過舉辦一系列活動，讓學生有不同的學習經歷，培養學生良好的品德。同時，學校透過生涯規劃教育，以「六年一貫」的方式協助學生了解自己，訂立目標，追尋理想。

Our school aims at realizing whole-person education. Through organizing a multitude of activities, we make possible different learning experiences for our students and take every step to nurture their moral development. At the same time, our school provides 6 years of consistent career planning education to boost students' reef understanding for goal setting as well as realistic action plans.



創新校園 追求卓越 School Facilities

本校獲優質教育基金資助，結合創新科技，建立優質圖書館，配合創意空間及自習區域，置力培養學生良好的閱讀習慣及自學精神，提高語文能力。學校更添置先進設備，隨時隨地掌握學生的進度和學習需要，令師生緊密連繫。此外，學校更積極舉辦考察團，讓同學增長知識、擴闊視野。

Our school has obtained the funding of Quality Education Fund to make use of innovative technology to set up a Quality Library and Learning Commons for nurturing self-learning and good reading habits of students and for language standards to boost in return. An advanced equipment has also been brought in for a handy understanding of students' learning needs and progress whilst proactive study tour to widen students' horizon is available at all time.



自習區域



獲陳廷驊基金會慷慨支持設立禪靜軒



走遍各地，增廣見聞



電子教學 E-learning

學校積極推行電子教學，加強師生在課堂的互動性，提升學生興趣。例如利用 Microsoft Teams、Google Classroom 提升學生學習成效。

The School actively promotes e-learning with the aim of enhancing interactions between teachers and students for boosting students' interest in learning. Examples include Microsoft Teams and Google Classroom.



Sharing Corner



圖書館分享會



「歷史關你咩事？」講座

學校舉行多場網上直播，與同學溫習和分享選科策略及資訊。

Our school organised a number of live webcasts to let students revise and share strategies and information in selecting electives.

校園導賞 Guided Tours of School Campus

為使家長同學了解本校教育理念及課程架構，認識本校校園設施、課程特色、學生生活及最新發展等，本校將於 11 月推出校園導賞計劃，誠邀家長和子女參加。本校導賞活動包括學校簡介、參觀本校教學環境、活動設置及特別室。此外，家長亦可從中了解升中選校資訊，為子女選擇合適的中學。

In order to help parents and students understand the education vision and curriculum of our school as well as get to know about the school facilities, the characteristics of our curriculum, students' life and our latest developments, our school will organize guided tours event of the campus in November. The event includes introduction to the school and visit to various facilities and special rooms. Parents can therefore make well-informed decision on choosing suitable secondary school for their children. We sincerely invite parents and students to join these tours.



報名方法 Application

1. 填寫報名表格 Application Form

可填寫附帶的報名表格，封口後郵寄或傳真 (2881 0148) 至本校。Fill in the attached application form and return to the school by post or by fax (2881 0148).

2. 網上報名 Online Application

可到本校網頁報名
Online application is available on school homepage.

3. WhatsApp 報名 WhatsApp Registration

可 WhatsApp 至 9517 6294 聯絡陶老師報名
Contact Ms. Yu at 5106 5599 for application.



報名表格 Application Form

如閣下有興趣參觀本校，可報名參加校園導賞團，歡迎填妥下表，並郵寄至本校。

If you are interested in visiting our school, please fill in the application form below for the guided tours of our campus and post it to the school.

學生姓名 Student's name : _____

家長姓名 Parent's name : _____

聯絡電話 Contact phone number : _____

電郵地址 Email address : _____

就讀小學及年級 Name of Primary school and form attending : _____

參與人數 No. of participants : _____

參與時段 Timeslot you wish to participate

(可參考以下時間，排選欲參與的優先次序)

Referring to the session below, you can prioritize the timeslots you wish to pick for your visit.

日期 Date	時段 Sessions	時間 Time	優先次序 Priority (1= 首選 The most preferred ; 6= 最次選 The least preferred)
28/11 (星期六)(Sat)	A	09:30-10:30	
	B	14:30-15:30	
5/12 (星期六)(Sat)	C	09:30-10:30	
	D	14:30-15:30	
12/12 (星期六)(Sat)	E	09:30-10:30	
	F	14:30-15:30	

如有興趣參加校園導賞團，請以 1-6 排序優先時段，每個時段每一組人數約為 10-12 人。名額有限，欲報從速，額滿即止。

If you are interested in joining the guided tours of our school campus, please use 1-6 to prioritize the timeslots. We can accommodate 10-12 people in each group for each session. Please take prompt action as places are limited. The application for each timeslot will be closed when the quota is full.